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Opening 

Lars Nanninga opent de vergadering. Er volgt een voorstelronde. Naar aanleiding daarvan komen 

de onderstaande punten naar voren. 

 

Ron Gatowinas geeft uitleg van de situatie bij Sportvisserij MidWest Nederland, waar in korte tijd 

vier medewerkers, de directeur en de voorzitter zijn vertrokken. Inmiddels zijn de meeste 

vacatures vervuld en kan weer aan opbouw worden begonnen. Bart van Iterson zal vanuit SMWN 

adviseur worden voor de VBC-HNK. 

 

Klazien Hartog geeft aan dat het hoogheemraadschap op 14 december a.s. hopelijk de Kadernota 

vis zal vaststellen (NB de nota is inmiddels vastgesteld). Daarna volgt een Uitwerkingskader 

Visstand. 

Verder is er veel aandacht voor vissterfte. Enerzijds wordt er hard gewerkt aan het visvriendelijk 

verbeteren van de maaimethoden. Anderzijds ligt vissterfte ten gevolge van maaiwerkzaamheden 

onder de loep, met name in Purmerend. Hier is veel media-aandacht voor. HHNK overweegt een 

gebiedsgerichte pilot voor visvriendelijk maaien in Purmerend te starten. 

Ron Gatowinas vertelt dat Bart van Iterson veel kennis heeft van visvriendelijk maaien. Hij kan 

meedenken. 

 

Lars Nanninga heeft een goede eerste indruk van de VBC-HNK. Meestal wordt hij ingeschakeld als 

het slecht loopt, maar deze VBC is goed georganiseerd en het waterschap staat open voor gesprek 

en discussie. 

 

Verslag 27 september 2021 

Akkoord met het verslag. 

 

Naar aanleiding van het verslag merkt Klazien Hartog op dat zij de indruk heeft dat er het 

afgelopen jaar duidelijk stappen vooruit zijn gezet, dat de VBC een goede vorm heeft gevonden en 

dat er inmiddels constructief en toekomstgericht wordt samengewerkt. 

 

Ook de ingreep in de vertegenwoordiging van de NHBB wordt gewaardeerd. Jos Beemsterboer is 

geen beroepsvisser, maar weet de stem van de beroepsvisserij op een prettige manier naar voren 

te brengen. 
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Terugblik 2022 en jaarplan 2023 

Akkoord met de terugblik en het jaarplan. De onderdelen worden besproken.  

 

• Visplannen: de tijdelijke werkgroep is gekomen tot een goed concept. De visplannen zullen 

worden uitgewerkt op het niveau van de KRW-gebieden (51 in Hollands Noorderkwartier). 

Daarmee wordt overleg behapbaar tussen een beperkt aantal visrechthebbenden en in een 

gebied dat één KRW-doelstelling heeft. 

• Visrechtovereenkomsten: René Hoogland geeft aan dat het aantal hectares in de nieuwe 

visrechtovereenkomsten lager is dan in oude overeenkomsten. Een beroepsvisser moet 

minimaal 250 ha visrecht hebben om zich te kunnen registreren als beroepsvisser. Door 

afname van het areaal kan de grens voor registratie in zicht komen. De NHBB vraagt hier 

aandacht voor en zou graag visrechten willen open breken en op een andere manier willen 

inrichten, bijvoorbeeld door onderscheid te maken tussen daadwerkelijk bevisbaar water en 

het totaalareaal. HHNK verwijst naar de uitwerking van het grondbeleid, waar ook  de 

kosten van de visrechten aan de orde komen. 

• Maai- en baggerbeheer: René Hoogland laat weten dat men een proefproces voorbereidt 

om schade ten gevolge van baggerwerk en de aanleg van natuurvriendelijke oevers 

vergoed te krijgen. De betreffende beroepsvisser claimt een achteruitgang van de 

vangsten. HHNK is in gesprek met de beroepsvisser. 

• Loodvrij vissen: dit staat bestuurlijk volop in de aandacht. In Noord-Holland zijn twee pilots 

reeds in 2022 gestart, maar helaas nog niet in het gebied van Hollands Noorderkwartier. 

Daar was een pilot in voorbereiding, maar dit is opgeschort door vertrek van de 

coördinerende kracht vanuit de sportvisserij. Planning is dat dit voorjaar de pilot in het 

Schagerwiel vervolg krijgt. 

• Werkgroep vissterfte: hier zijn mooie successen geboekt, met de visreddingsactie in 

Enkhuizen als hoogtepunt. Of we in Enkhuizen de juiste acties hebben gedaan is achteraf 

de vraag. Ook de samenwerking schuurt nog her en der. Wel is deze ervaring belangrijk 

om de samenwerking op te bouwen. Wat betreft de publiciteit vertelt Klazien Hartog dat zij 

er alert op is om steeds alle samenwerkingspartners te noemen. Het is belangrijk om dat 

over-en-weer te doen, al is het geen garantie dat de tekst in de eindmontage blijft staan.  

• Achterbanbijeenkomst: Ron Gatowinas werkt graag mee aan het beter het bereiken van de 

achterban van de sportvisserij. Hij zou de achterbandag bijvoorbeeld kunnen promoten 

tijdens de 'verenigingsvisieavonden'. Lars Nanninga oppert dat een achterbandag eventueel 

gekoppeld kan worden met een teamdag. 

• Diefstal visnetten: Lars Nanninga bereidt een artikel voor, samen met beroepsvisser Niels 

Blokker. 

• Visstand: de beroepsvisserij heeft de ambitie om visstandonderzoeken voor de KRW uit te 

gaan voeren, liefst samen met de hengelsport. Hoe kan men daarvoor in aanmerking 

komen. Antwoord: de KRW-onderzoeken moeten aan hoge eisen voldoen en worden 

Europees aanbesteed voor een aantal jaren. Meedingen is dus geen sinecure. Het staat 

iedereen vrij om een aanbieding te doen wanneer een nieuwe uitvraag wordt gedaan 

(2026?). Klazien geeft aan dat zij het mooi zou vinden als sport- en beroepsvisserij 

gezamenlijk in staat zouden zijn de onderzoeken te doen. Edith Velema zal 

contactgegevens van Sandra Roodzand doorgeven, zodat René Hoogland kan informeren 

over de mogelijkheden en voorwaarden. 

 

Financiën 

De stuurgroep gaat akkoord met de begroting. De financiële administratie ligt bij Sportvisserij 

MidWest Nederland. Deze zal een factuur sturen voor de bijdrage voor 2023. 

 

W.v.t.t.k./rondvraag 

• Klazien Hartog: Rijkswaterstaat gaat de pompen in het spuigemaal IJmuiden vervangen. In 

de opdrachtverstrekking is visveiligheid niet als uitgangspunt, maar als optie meegenomen. 



 

 

Rijkswaterstaat wil eerst de consequenties van een visveilig ontwerp beoordelen alvorens 

men besluit. HHNK is hierover verontrust. Zodra de consequenties in beeld zijn en de keuze 

niet op visveilige pompen op neigt te vallen, zal overwogen worden een brandbrief vanuit 

de waterschappen aan Rijkswaterstaat te verzenden. Gevraagd wordt of de VBC en de 

sectoren sport- en beroepsvisserij dit met een eigen brief willen ondersteunen. Daar is men 

zeker toe bereid. Er is dan wel meer informatie nodig. Afgesproken wordt dat HHNK de 

strategie eerst nader intern bespreekt en vervolgens met nadere info komt. 

Ron Gatowinas zal tevens navraag doen bij de lobbyist voor sportvisserij. 

• Lars Nanninga vraagt wie de grootste vis heeft gevangen. Na enkele sterke verhalen blijkt 

de grootste vis te zijn gevangen door … 

 

 

Ron Gatowinas 


